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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kizárólag a kormánypártokhoz köthető, köztük 
a gyűlöletkeltésben és a hazudozásban elhíresült sajtótermékekben népszerűsíti a kormány a 
gazdaságvédelmi akciótervet?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Nem kívánok  a  jelenlegi  helyzetben  vitát  kezdeményezni  a  hazai  sajtószabadság  állapotáról,  a
médiaviszonyok  elmúlt  években  tapasztalt  átrendezéséről.  Általában  teljes  mértékben  egyet
szoktam érteni azzal, amit Ön a sajtószabadság kérdésében mond, a problémám rendre azzal van,
amit a kormány tesz ezen a területen.

2010 előtt szokás volt a kormányzatok részéről, beleértve a rendszerváltás minden kormányát, így
az  Antall-,  a  Horn-,  a  Medgyessy-,  a  Gyurcsány-,  Bajnai-  és  az  1998 és  2002 közötti  Orbán-
kormányt is, hogy a kormányzati hirdetések kihelyezésével kapcsolatban az elsődleges szempont a
tájékoztatás volt, vagyis minél több emberhez eljuttatni az aktuális üzenetet. Az állami intézmények
és  cégek  hirdetéspolitikáját  pedig  alapvetően  szakmai,  nem  pedig  pártpolitikai  megfontolások
határozták  meg.  Ez  az  elmúlt  évtizedben gyökeresen  megváltozott.  A hazai  sajtószabadságot  is
érintő  kédés,  hogy  miért  kerülik  el  következetesen  a  kormányhirdetések  mindig  a  közvetlen
kormányzati  befolyástól  mentes  felületeket?  Ráadásul  ennek  egy  sajnálatos  tünete  az  is,  hogy
számos esetben a minisztériumok vagy más állami szervek már nem is válaszolnak azon újságírói
megkeresésekre, amelyek a „köz” védelmét és informálását célozzák, és amelyek megfogalmazói a
hatalmon lévők ellenőrzésére feladatukként  tekintenek,  függetlenül  attól,  hogy Orbán Viktornak
vagy másként hívják Magyarország Kormányának a miniszterelnökét.

Várható-e változás a jövőben a kormányzati  hirdetések kihelyezésével kapcsolatos szokásokban,
illetve  kívánja-e  a  kormányzati  szereplők  felé  elvárásként  megfogalmazni  a  sajtómegkeresések
tisztességes hangvételű, tényszerű megválaszolását?



Várom megtisztelő válaszát,  kérem, tegyen meg mindent  annak érdekében,  hogy Magyarország
polgárai  jogokban,  kötelességekben,  méltóságban  és  lehetőségekben  (pl.  a  tájékozódással
kapcsolatban)  ne  legyenek  megkülönböztetve  egymástól  a  jövőben  kiváltságosokra  és
másodrangúakra osztva, ez ugyanis a tisztességesség követelményével, Magyarország érdeivel, a
magyarok  boldogulásával  összeegyeztethetetlen.  Ezúton  is  biztosítom,  hogy közvetlenül  Önhöz
címzett  észrevételeimre  -  legyenek azok  a  koronavírus  kezelésével,  vagy éppen  a  jogállamiság
kérdésével  kapcsolatosak  -  a  jövőben  is  számíthat,  függetlenül  attól,  hogy  az  eddigi
megkereséseimre megkerülte a személyes válaszadás lehetőségét, a válaszadásra kijelölt személyek
pedig  sajnálatos  módon rendre  kiléptek  a  kormányzati  szerepükből  és  a  politikai  iszapbírkózás
szintjére próbálták süllyeszteni a közérdeket érintő diskurzust.

Budapest, 2020. május 23.
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